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   PROTOKÓŁ Nr 77.2018 

Z posiedzenia Komisji Rewizyjnej 

z dnia 19 czerwca 2018 roku 

Obecni: 

1. Mirosław Sobczak – Przewodniczący Komisji 

2. Urszula Pankowska – Zastępca Przewodniczącego 

3. Włodzimierz Malinowski – Członek Komisji 

4. Robert Pacuszka – Członek Komisji 

5. Katarzyna Sadurska – Członek Komisji 

6. Waldemar Sitek – Członek Komisji 

Dodatkowo w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Rafał Wiatrak – Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej i 

Mieszkaniowej w Tłuszczu 

2. Tomasz Jusiński – Sekretarz Gminy Tłuszcz 

3. Grzegorz Czuba – mieszkaniec Gminy Tłuszcz 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Mirosław Sobczak 

i zaproponował następujący porządek: 

1. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

2. Omówienie projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie Miasta i Gminy Tłuszcz. 

3. Omówienie spraw związanych z możliwością korzystania z puntu 

zlewnego przy oczyszczalni ścieków w Tłuszczu. 

4. Sprawy różne. 

5. Ustalenie terminu kolejnego posiedzenia Komisji. 

Porządek został przyjęty. 

Ad 1. 

Protokół z poprzedniego posiedzenia odczytano.  

Radny Robert Pacuszka poprosił o dokładne zacytowanie odpowiedzi Burmistrza 

na temat zaniżonych stawek za wynajem samochodu Renault Traffic. 

Po wprowadzeniu uwag protokół zostanie przyjęty na kolejnym posiedzeniu 

Komisji. 



2 
 

Ad2. 

Przewodniczący Mirosław Sobczak poprosił obecnego na posiedzeniu Dyrektora 

ZGKiM Rafała Wiatraka o omówienie projektu Regulaminu dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków. 

Pan Rafał Wiatrak odpowiedział, że potrzeba utworzenia nowego Regulaminu 

wynikła w związku z nowelizacją ustawy Prawo wodne. Powstał nowy podmiot, 

który nadzoruje między innymi taryfy za dostarczenie wody i odprowadzanie 

ścieków oraz akceptuje Regulamin. Jest to dość obszerny dokument jednak w 

stosunku do lat poprzednich nie uległ on znaczącym zmianom. 

Radny Robert Pacuszka zapytał, czy Regulamin ten będzie dotyczył warunków 

odbioru nieczystości od prywatnych przedsiębiorców. 

W odpowiedzi Pan Rafał Wiatrak udzielił informacji, że Regulamin określa 

jedynie warunki odprowadzania ścieków dopływających, które są dostarczane 

kanalizacją. Możliwość przyjmowania ścieków dowożonych leży w gestii 

jednostki nadzorującej prace oczyszczalni, w tym wypadku Zakładu Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej. 

Ad3. 

Przewodniczący Mirosław Sobczak zauważył, że dla zdrowego funkcjonowania 

rynku konkurencja jest wskazana. Prywatni przedsiębiorcy powinni mieć 

możliwość korzystania z punktu zlewnego znajdującego się przy oczyszczalni 

ścieków. Monopolizacja rynku nikomu nie służy. 

Pan Rafał Wiatrak przychylił się do tej wypowiedzi. Jednakże należy poczekać 

aż powstanie nowa oczyszczalnia, której moce przerobowe będą pozwalały na 

dopuszczenie prywatnych przedsiębiorców. 

Radny Robert Pacuszka zauważył, że do czasu powstania nowej oczyszczalni na 

terenie Gminy nie utrzyma się żaden z podmiotów  trudniący się wywozem 

nieczystości. Rolą radnych jest między innymi wspieranie lokalnych 

przedsiębiorców. Nie można doprowadzać do ich upadłości. Należy rozdzielić 

obowiązujące dzienne limity ścieków dowożonych pomiędzy Zakład a 

prywatnych dostawców. 

Pan Rafał Wiatrak Zauważył, że obowiązkiem jego, jako Dyrektora ZGKiM jest 

dbanie o prawidłowe funkcjonowanie Zakładu, w tym także oczyszczali, która 

jest jego podstawową częścią. Analizując umowę jaka została zawarta pomiędzy 

ZGKiM a uczestniczącym w posiedzeniu Panem Grzegorzem Czubą wynika, że 
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był on uprawniony do oddania dziennie dwóch beczek ścieków o poj. 7,2m3. 

Jednak ilość ścieków jakie dowoził niekiedy przekraczała ponad 100 m3. 

Pan Grzegorz Czuba zauważył, że umowy podpisywane były parę lat temu, kiedy 

funkcjonowała stara oczyszczalnie i jej moce przerobowe były niewielkie. Z 

biegiem czasu, po jej rozbudowie ilość ścieków dowożonych zwiększyła się 

jednak umów nie zmieniono, ponieważ nikt nie robił z tego tytułu problemu. 

Radny Robert Pacuszka zauważył, że to Zakład powinien czuwać nad ilością 

odbieranych od dostawców ścieków. W obecnej sytuacji należy rozdzielić 

dzienne limity ścieków dowożonych pomiędzy Zakład a prywatnych dostawców. 

Powinno się pomagać lokalnym firmom, ponieważ to one generują największe 

podatki.  

Przewodniczący Mirosław Sobczak zapytał, o ile zwiększyła się ilość ścieków 

dowożonych przez ZGKiM na przestrzeni ostatnich lat. 

Pan Rafał Wiatrak zauważył, że ciężko uśrednić taką ilość, ponieważ na 

przestrzeni lat ilość pojazdów należących do ZGKiM zmieniała się. 

Pan Grzegorz Czuba zauważył, że początkowo Zakład dysponował jednym 

samochodem. W momencie wprowadzenia limitów ilość pojazdów wzrosła do 

czterech, przez co działalność polegająca na wywozie nieczystości stała się 

nieopłacalna dla osób prywatnych.  

Pan Rafał Wiatrak zauważył, że konieczność zakupu dwóch dodatkowych 

pojazdów w okresie kiedy wprowadzone zostały dzienne limity korzystania z 

punktu zlewnego spowodowana została faktem, że prywatni dostawcy nie byli w 

stanie obsłużyć w tym czasie wszystkich mieszkańców.  

Radny Włodzimierz Malinowski zapytał, jaką dzienną ilość ścieków dowożonych 

może przerobić oczyszczalnia i czy istnieje możliwość podzielenia jej pomiędzy 

Zakład a lokalnych przedsiębiorców.  

Pan Rafał Wiatrak odpowiedział, że nie jest w stanie w tej chwili podać takiej 

ilości, ponieważ jest ona uzależniona od wielu czynników, między innymi od 

ilości ścieków dopływających kanalizacją. Wartości te zmieniają się. Należy 

pamiętać, że nie można wybiórczo traktować podmiotów. Pozwalając jednemu 

przedsiębiorcy dowozić ścieki do punktu zlewnego znajdującego się przy 

oczyszczalni ścieków ZGKiM, należy dopuścić także pozostałych. W takiej 

sytuacji część Zakładu zajmująca się dowozem nieczystości przestanie 

funkcjonować. 
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Pan Grzegorz Czuba stwierdził, że w obecnej sytuacji powstał monopol. 

Wcześniejsze ograniczenia na skutek uciążliwości odorowych wynikały ze złej 

modernizacji oczyszczalni. Obecnie została przeprowadzona hermetyzacja więc 

problem nie powinien występować.  

Obecny na posiedzeniu Sekretarz Tomasz Jusiński wyjaśni, że Zakład nie jest 

instytucją nastawioną na zarobek. Ma on na celu świadczyć usługi na rzecz 

mieszkańców. Zakres cen usług świadczonych przez ZGKiM jest niski. Na tą 

chwilę nie ma możliwości przyjmowania większej ilości ścieków. 

Administratorem oczyszczalni jest Dyrektor ZGKiM, który odpowiada za jej 

prawidłowe funkcjonowanie. 

Radny Robert Pacuszka zauważył, że nie chodzi o zwiększanie limitów ścieków 

dowożonych, a o rozdzielenie obecnych pomiędzy Zakład a lokalnych 

przedsiębiorców, dzięki którym Gmina ma największe wpływy z podatków. 

Należy uszanować w jakiś sposób wkład tych osób. Dyrektor Zakładu powinien 

opracować rozwiązanie, które dawałoby możliwość korzystania punktu zlewnego 

również prywatnym dostawcom. 

Sekretarz Tomasz Jusiński zauważył, że Gmina przeznacza na oczyszczalnie i jej 

modernizację bardzo duże nakłady pieniężne i są to środki pochodzące między 

innymi z podatków od wszystkich mieszkańców Gminy. Należy mieć to na 

uwadze.  

Przewodniczący Mirosław Sobczak zapytał jaka jest wysokość dotacji do 

dowożonych ścieków dla ZGKiM. 

Pan Rafał Wiatrak odpowiedział, że dotacja wynosi około 70 gr za 1m3. Jeżeli 

chodzi natomiast o wypracowanie rozwiązania w jaki sposób dopuścić 

prywatnych dostawców do korzystania z punktu zlewnego to radni mogą 

wystosować swoje propozycje i rozwiązania w tej sprawie. Należy mieć na 

uwadze, że mówiąc o dopuszczeniu prywatnych przedsiębiorców do oddawania 

ścieków w oczyszczalni przy ZGKiM trzeba uwzględnić ich wszystkich, nie tylko 

lokalnych.  

Radny Robert Pacuszka powiedział, że należałoby w takim razie określić, że 

dostęp mają jedynie lokalni przedsiębiorcy. Na pewno istnieje jakaś możliwość 

by wprowadzić taki zapis. Należy przedyskutować tą sprawę ze specjalistami. 

Pan Rafał Wiatrak zauważył, że na dzień dzisiejszy Zakład posiada pewien 

majątek. W jego skład wchodzą również pojazdy asenizacyjne. W związku z ich 
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zakupem zostały poniesione koszty. Pojazdy te muszą się utrzymać. Zakład nie 

może teraz zaprzestać działalności w tym obszarze, bo świadczyło by to o jego 

niegospodarności. 

Radny Robert Pacuszka poprosił o przygotowanie informacji czy zakupione 

pojazdy zamortyzowały się. Stwierdził również, że obecna sytuacja doprowadziła 

do monopolizacji rynku. 

Sekretarz Tomasz Jusiński zauważył, że Zakład ma określoną rolę, spełnia ją i 

służy mieszkańcom. Nie można mówić w tym przypadku o monopolu, ponieważ 

prywatni przedsiębiorcy mają możliwość świadczenia usług na terenie Gminy. 

Pan Grzegorz Czuba powiedział, że obecnie na rynku brak jest konkurencyjności. 

Gdyby punkt zlewny był otwarty na lokalnych dostawców, ceny za świadczone 

przez przedsiębiorcę usługi mogłyby być niższe niż te, które oferuje ZGKiM. 

Wywiązała się dyskusja w tej sprawie. 

Radny Robert Pacuszka zapytał, czy oczyszczalnia badała agresywność ścieków 

dowożonych. 

Pan Rafał Wiatrak odpowiedział, że stacja zlewna posiada czujniki pomiaru 

temperatury, PH i konduktywności ścieków. Ilość ścieków, która była przyjęta w 

czasie, w którym zaczęły dochodzić skargi mieszkańców spowodowała, że 

oczyszczalnia nie była w stanie ich przerobić, chociaż jednostkowe zrzuty nie 

przekroczyły wartości dopuszczalnej. Należy mieć na uwadze, że powstaje coraz 

więcej sieci kanalizacyjnych. Większą ilość ścieków zaczynają stanowić te 

dopływające. Rynek przekształca się powoli na korzyć kanalizacji. 

Radny Robert Pacuszka zapytał, co stanie się w sytuacji, kiedy kanalizacja wyprze 

w dużej części rynek polegający na dowożeniu nieczystości i w jaki sposób 

Zakład zagospodaruje pojazdy i pracowników. 

Pan Rafał Wiatrak odpowiedział, że zmiany takie dzieją się stopniowo. Kiedy 

obszar skanalizowany będzie się powiększał, wzrośnie zapotrzebowanie na prace 

konserwacyjne istniejących sieci. W związku z obecnie panującą sytuacja i 

wprowadzonymi ograniczeniami z korzystania ze Stacji Zlewnej Komisja 

Rewizyjna również może wypracować rozwiązanie i przekazać swój wniosek do 

ZGKiM. 

Przewodniczący Mirosław Sobczak zakończył dyskusję w tej sprawie. Zauważył, 

że konkurencyjność powinna występować w każdej dziedzinie rynku. Komisja 

Rewizyjna ustosunkuje się do podjętej na posiedzeniu dyskusji.  
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Pan Rafał Wiatrak nadmienił jeszcze, że konkurencyjność nie jest w tym 

przypadku dobrym sformułowaniem, ponieważ należy mieć na uwadze że 

zarówno Zakład jak i pojazdy asenizacyjne wchodzące w jego zasób są 

własnością Gminy. 

Wywiązała się krótka dyskusja, podczas której zaprezentowane do tej pory 

stanowiska zostały utrzymane.  

Ad4. 

Do Komisji wpłynął  projekt „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków” na terenie Miasta i Gminy Tłuszcz., załącznik nr 1 do protokołu. 

Przewodniczący Mirosław Sobczak zauważył, że dokument ten radni otrzymali 

wraz z materiałami na najbliższą Sesję Rady Miejskiej do indywidualnego 

zapoznania.  

Następnie Komisja zapoznała się z opinią prawną sporządzoną na wniosek 

Związku Miast Polskich na temat  rozporządzenia w sprawie wynagradzania 

pracowników samorządowych., załącznik nr 2 do protokołu. 

Radna Katarzyna Sadurska poinformowała zebranych, że Komisja Oświaty, 

Kultury i Zdrowia złożyła wniosek o rozpatrzenie przyznania stypendium 

naukowego dla uczennicy klasy III Gimnazjum Szkoły Podstawowej im. 

Królowej Jadwigi w Tłuszczu. Uczennica ta wielokrotnie reprezentowała Gminę 

w wielu konkursach. Na swoim koncie ma ogromną ilość osiągnieć artystycznych 

i wokalnych.  

Komisja Rewizyjna również przychyla się do wniosku. 

Ad5.  

Termin kolejnego posiedzenia Komisji ustalono na dzień 9 lipca 2018r. o godzinie 

14.30. 

Na tym protokół zakończono. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

    Mirosław Sobczak 
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